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Kvůli pomoci Ukrajině jsem se i porval. Teď vyhrožují, že mi zabijí děti,
říká Vetchý

Я навіть побився через допомогу Україні. Тепер вони погрожують вбити
моїх дітей, — каже Вечи

Чеський актор Ондржей Вечи,  вирішив допомогти Україні отримати дрони.
Безпілотник — це складна штука. Він призначений не для вбивства, але він також

може перенести аптечку туди, де вона потрібна, каже актор. О.  Вечи заснував
ініціативу, та хоче зібрати 100 млн. крон, за які він відправить загалом десять тисяч

безпілотників до України. Люди вже пожертвували понад 47 млн. крон на колекцію
Nemesis Drones, співзасновником якої є актор О. Вечи, з метою забезпечення доставки

дронів в Україну. Однак, згідно з опитуваннями серед чехів, підтримка зруйнованої
війною країни падає, а листопадові дані показують, що менше половини людей хочуть

подальшої військової підтримки. Самому актору зараз загрожують за допомогу Україні,
чим займається і поліція.

https://zpravy.aktualne.cz/domaci/spotlight-rozhovor-ondrej-vetchy2-zpravy/r~c9d628e8bb84
11ee8b4e0cc47ab5f122/

"Dron je sofistikovaná věc. Není primárně určena k tomu, aby zabíjela, ale může donést třeba i
lékárničku na místo, kde je zapotřebí," popisuje herec Ondřej Vetchý, proč se rozhodl pomoci
na Ukrajinu dostávat právě drony. Iniciativa, kterou založil, chce vybrat sto milionů korun, za
které pošle do válkou zasažené země celkem deset tisíc dronů. "Může to narušit hegemonii
Ruska," dodává.

Přes 47 milionů korun už darovali lidé ve sbírce Drony Nemesis, kterou spoluzaložil herec
Ondřej Vetchý, s cílem zajistit dodávku dronů pro Ukrajinu. Podle průzkumů mezi Čechy ale
podpora válkou zasažené zemi klesá a z listopadových dat vychází, že si další vojenskou
podporu přeje méně než polovina lidí."Krátkozrakost nepomáhat Ukrajině vypovídá o tom, že
lidi nedohlédnou situaci, že když se těžiště konfliktu přesune jinam, tak v zemi zůstanou možná
jenom ti nejlepší, kteří budou dál vést partyzánskou válku, zatímco se obrovská masa lidí
posune dál a přijdou sem," vysvětluje herec, podle kterého lidé zbytečně zavírají oči a mají
pocit, že se tím ochrání.

Sám Vetchý teď kvůli pomoci Ukrajině čelí výhružkám, kterými se zabývá i policie. "Výhružky se
musí brát vážně. Když je nebudeme brát vážně, tak se velmi dobře stane něco podobného, jako
když nám vyhrožuje Rusko. Nebudeme na to vůbec připraveni," vysvětluje herec, který
přiznává, že situaci s policisty nechtěl prvně vůbec řešit. To ale změnil fakt, že adresátem
výhružek je i Vetchého rodina. "Zeptal jsem se vyšetřovatele, zda tím prospěju demokracii.
Řekli mi, že to je přes čáru a demokracie potřebuje, abychom jí vymezily mantinely," vysvětluje
herec.Vetchý v rozhovoru přiznává, že se kvůli pomoci Ukrajině dokonce i popral. Zároveň
dodává, že se sice živí herectvím, ale to mu umožňuje věnovat se jiným věcem, které pro něj
jsou důležité. Je také rád, že ho herečtí kolegové a kolegyně za jeho inciativy nekritizují. "Moje
názory znají. Nikdo není vyděšený a naopak věřím, že je pomáhám posouvat dál, aby si



uvědomili, že herecká profese je jedna věc, ale to, že jsou občany a demokrati, je věc daleko
podstatnější," dodává Vetchý.


